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ΦΟΔΣΑ

35.000 καφέ κάδοι 
μοιράστηκαν 
σε 38 δήμους

Τέλος το») 2023 οι ανάδοχοι για τις 
δύο Μονάδες Ανακύκλωσης και 
Ανάκτησης (ΜΑΑ) στη Μαυρορά- 
χη το») δήμο») Λαγκαδά και στον 
Άγιο Αντώνιο της Θέρμης. ΣΕΛ 6
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1  Τέλος 2023 οι ανάδοχοι για τις ΜΑΑ σε Μαυροράχη και Άγιο Αντώνιο
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-03-2023

Τέλος 2023 οι ανάδοχοι για τις ΜΑΑ 
σε Μαυροράχη και Αγιο Αντώνιο
Στους δήμου της Κ. Μακεδονίας έχουν μοιραστεί 35.000 καφέ κάδοι για συλλογή οργανικών βιοαποβλήτων
Ττκ ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΥΖΟΥΦΗ

Σ
ε διαγωνιστική διαδικασία 
βρίσκεται η δημιουργία 
των δυο Μονάδων Ανακύ
κλωσης και Ανάκτησης 
(ΜΑΑ) στη Μαυροράχη 
του δήμου Λαγκαδά και στον ‘Αγιο Αν
τώνιο της Θέρμης, με τον ΦΟΔΣΑ να 

εκτιμά ότι οι ανάδοχοι αναμένεται να 
αναδειχθούν μέχρι το τέλος του 2023, 
αν δεν υπάρξουν ενστάσεις.

Αυτό γνωστοποίησε ο πρόεδρος του 
περιφερειακού ΦΟΔΣΑ Κεντρικής Μα
κεδονίας, Μιχάλης Γεράνης, στη διάρ
κεια συνέντευξης Τύπου που δόθηκε 
την Τρίτη για το 17ο πολυσυνέδριο που 
διοργανώνει στη Θεσσαλονίκη στις 18 
Μαρτίου 2023, το διαδικτυακό κανάλι 
για την καινοτομία και την ανάπτυξη 
ka-business.gr.

«Από τη στιγμή που θα αναλάβουν οι 
ανάδοχοι, τέλος του 2023 υπό την προ
ϋπόθεση ότι όλα θα κυλήσουν ομαλά 
και δεν θα υπάρξουν ενστάσεις, έχει 
υπολογιστεί ότι θα απαιτηθούν δύο χρό
νια προκειμένου να ολοκληρωθούν οι 
ΜΑΑ», τόνισε ο ίδιος,

Η μονάδα στη Μαυροράχη, ύψους 
100 εκατ. ευρώ θα γίνει μέσω ΣΔΙΤ με 
60% χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ ενώ 
η μονάδα στον Άγιο Αντώνιο είναι δη
μόσιο έργο και θα είναι ύψους 70 εκατ. 
ευρώ, με δικαίωμα προαίρεσης. Υπο
γραμμίζεται ότι οι ΜΑΑ είναι εγκατα
στάσεις διαχείρισης απορριμμάτων που, 
σύμφωνα με τον ισχύοντα σχεδίασμά, 
πρέπει να περιλαμβάνουν υποχρεωτικά 
δύο ροές αποβλήτων, τα σύμμεικτα 
σκουπίδια και τα προδιαλεγμένα βιοα- 
πόβλητα.

35.000 καφέ κάδοι στους 
δήμους της Κ. Μακεδονίας

Ήδη, σύμφωνα με τον κ. Γεράνη, 
έχουν διανεμηθεί 35.000 καφέ κάδοι 
στους 38 δήμους της Κ. Μακεδονίας, 
ανάλογα με τον πληθυσμό του κάθε δή
μου.

Επίσης, στους δήμους έχουν αποδοθεί 
και 43 ειδικά απορριμματοφόρα σε όλη 
την Κ. Μακεδονία, ενώ μέχρι σήμερα 
έχουν παραδοθεί στο 50% οι απαραίτη
τοι κλαδοτεμαχιστές. Σύμφωνα με τον 
ανάδοχο, μέχρι τέλος καλοκαιριού θα 
παραδοθούν και οι υπόλοιποι.

Οι δήμοι έχουν την ευθύνη οργάνω
σης και λειτουργίας του δικτύου χωρι
στής συλλογής των βιοαποβλήτων από 
νοικοκυριά και επιχειρήσεις, ενώ ο 
ΦΟΔΣΑ τους υποστηρίζει σε θέματα τε
χνικά αλλά και σε θέματα ενημέρωσης 
και ευαισθητοποίησης. Ο ΦΟΔΣΑ θα 
υποδεικνύει σε κάθε δήμο σε όλη την Κ. 
Μακεδονία, σε ποιο σημείο θα πηγαίνει 
το οργανικό.

Τα συλλεγόμενα βιοαπόβλητα θα 
οδηγούνται με τα ειδικά απορριμματο- 
φόρα σε εγκαταστάσεις του ΦΟΔΣΑ 
Κεντρικής Μακεδονίας με σκοπό την 
παραγωγή εδαφοβελτιωτικού υψηλής 
ποιότητας. Η τοποθέτηση του δικτύου 
των καφέ κάδων είναι αρμοδιότητα του

εκάστοτε δήμου.
«Είμαστε έτοιμοι να ξεκινήσουμε, ο 

ΦΟΔΣΑ είναι έτοιμος να υποδεχθεί 
οποιοδήποτε ποσοστό τονάζ έχει ο κάθε 
δήμος», όπως είπε.

Στην αρχή το οργανικό απόβλητο θα 
γίνεται κομπόστ ωστόσο σε στόχος είναι 
μετά τη μεταβατική περίοδο και αφού 
κατασκευαστούν οι ΜΑΑ από τις ποσό
τητες των οργανικών που συλλέγονται 
από όλη την Κ. Μακεδονία να παράγε- 
ται ηλεκτρική ενέργεια μέσω του βιοαε
ρίου.

Υπενθυμίζεται ότι στον καφέ κάδο 
συλλέγονται τα οργανικά βιοαπόβλητα, 
όπως μεταξύ άλλων υπολείμματα φαγη
τού, λαχανικών, φρούτων και λουλου- 
διών, με σκοπό την κομποστοποίηση, 
την φυσική μετατροπή τους σε χρήσιμο 
λίπασμα, εδαφοβελτιωτικό.

«Η υιοθέτηση των αρχών της κυκλι
κής οικονομίας, σημαίνει μια δεύτερη 
ευκαιρία στη «ζωή» για κάθε απόβλη
το», είπε ακόμη ο κ. Γεράνης.

Πολυσυνέδριο για τη 
βιώσιμη ανάπτυξη και 
επιχειρηματικότητα

Με στόχο να αναδείξει τις προκλή
σεις και τις ευκαιρίες της Βιώσιμης 
Ανάπτυξης και Επιχειρηματικότητας 
διοργανώνεται αυτό το Σάββατο 18 
Μαρτίου 2023 στο ξενοδοχείο Porto Pa

lace από τις 11:00 έως τις 20:00 με 
ελεύθερη είσοδο το 17ο πολυσυνέδριο 
ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ & ΑΝΑΠΤΥΞΗ, από 
το διαδικτυακό κανάλι για την καινοτο
μία και την ανάπτυξη ka-business.gr με 
περίπου 60 ομιλητές από όλη την Ελλά
δα.

Στο πλαίσιο του πολυσυνεδρίου θα 
ανακοινωθούν τα αποτελέσματα πανελ-

Απόδοση Μακεδονικού Σήματος στις 30 πρώτες επιχειρήσεις
Το «πράσινο φως», για την απόδοση 

των πρώτων 30 συλλογικών σημάτων 
«Μ Macedonia the GReat», άναψε το 
βράδυ της περασμένης Τρίτης το διοι
κητικό συμβούλιο του Συνδέσμου 
Εξαγωγέων-ΣΕΒΕ, σε 30 επιχειρήσεις 
που είχαν καταθέσει τα κατάλληλα δι- 
καιολογητικά, ενώ ο σύνδεσμος ελέγ
χει σε αυτή τη φάση τα δικαιολογητι- 
κά άλλων 30 επιχειρήσεων για να δώ
σει και σε αυτές σήμα. Οι πρώτες 30 
επιχειρήσεις προέρχονται από διάφο
ρους κλάδους, με τις ι εταιρίες τροφί
μων να υπερέχουν.

Όπως είπε το πρωί της Τρίτης ο 
πρόεδρός του, Σίμος Διαμαντίδης, κα
ταγράφεται ολοένα και πιο έντονο το 
ενδιαφέρον των επιχειρηματιών για 
την απόκτηση του Μακεδονικού Σή
ματος. Μάλιστα, γράφονται πολλές νέ
ες επιχειρήσεις στον ΣΕΒΕ που ζητούν

το σήμα για να διαφημιστούν και να 
γίνουν αναγνωρίσιμα τα προϊόντα τους 
στο εξωτερικό, όπως είπε.

Ήδη υπάρχει ενδιαφέρον από 200 
επιχειρήσεις και από 100 από αυτές 
αναμένονται ήδη τα απαραίτητα χαρ
τιά.

Το «Μακεδονικό Σήμα», είναι μια 
από τις σημαντικότερες πρωτοβουλίες 
του ΣΕΒΕ-Συνδέσμου Εξαγωγέων. 
Με την απόδοση του Μακεδονικού 
Σήματος στις ελληνικές επιχειρήσεις 
«αποκαθιστούμε την αδικία που συν- 
τελέστηκε», τόνισε ο ίδιος χαρακτηρι
στικά. Όταν αναφερόμαστε σε μακε
δονικό προϊόν στο εξωτερικό όλοι νο
μίζουν ότι είναι από τη γείτονα χώρα, 
όπως είπε, με αποτέλεσμα οι ελληνι
κές επιχειρήσεις να μη βάζουν μέχρι 
τώρα το όνομα μακεδονικός στα σή
ματά τους. Όπως είπε «εάν δεν κάναμε

κάτι ως ΣΕΒΕ», εάν δεν προχωρούσε 
η δημιουργία του συλλογικού αυτού 
σήματος, τότε «τα επόμενα χρόνια δεν 
θα υπήρχε το όνομα Μακεδονία πάνω 
στα μακεδονικά προϊόντα που παρά- 
γονται στην Ελλάδα και αυτό θα ήταν 
μια τεράστια αδικία σε όλη την ελλη
νική αγορά. Αποκαθιστούμε λοιπόν 
αυτήν την αδικία».

Πλέον, οι επιχειρήσεις μέλη του ΣΕ
ΒΕ μπορούν να βάζουν το σήμα στα 
προϊόντα τους αφού καταθέσουν τα 
απαραίτητα δικαιολογητικά και ο ΣΕ
ΒΕ αναλαμβάνει την υποχρέωση να 
διαφημίσει αυτό το σήμα σε όλον τον 
κόσμο ώστε καταναλωτές στο εξωτε
ρικό και τουρίστες να καταλαβαίνουν 
ότι πρόκειται για ελληνικό προϊόν. Ο 
Σύνδεσμος συνεχίζει τις εκδηλώσεις 
για την προώθηση του σήματος.

Μ.Κ.

λαδικής έρευνας που διεξήγαγε για λο
γαριασμό του ka-business η εταιρεία In
terview, για τις προοπτικές της βιώσιμης 
ανάπτυξης και επιχειρηματικότητας. 
Όπως είπε στη διάρκεια της συνέντευ
ξης Τύπου για την παρουσίαση του προ
γράμματος του συνεδρίου η δημιουργός 
του ka-business, δημοσιογράφος, Ραλ- 
λιώ Λεπίδου, η έρευνα έγινε σε δείγμα 
1000 επιχειρήσεως από όλη την Ελλά
δα. Δίνοντας μια γεύση από τα αποτελέ
σματα είπε ότι από τις 750 που απάντη
σαν, το 78% εκτιμά ότι μια επιχείρηση 
πρέπει να παράγει προϊόντα όσο το δυ
νατόν πιο φιλικά στο περιβάλλον μει
ώνοντας τις επιπτώσεις της σε αυτό και 
ένα 18% ανέφερε ότι πρέπει να δημι
ουργήσει ένα νέο προϊόν ή να βελτιώσει 
ένα ήδη υπάρχον. Επιπλέον, το 45% του 
δείγματος τόνισε ότι η βιώσιμη επιχει
ρηματικότητα σημαίνει παραγωγή προ
ϊόντων φιλικών προς το περιβάλλον, 
ενώ για το 36% βιώσιμη επιχειρηματι
κότητα είναι οι υπηρεσίες στη φιλοσο
φία της βιώσιμης ανάπτυξης. Αξίζει να 
αναφερθεί επίσης ότι οι μισοί από το 
σύνολο των συμμετεχόντων επιχειρημα
τιών στην έρευνα, είπαν ότι έχουν ανάγ
κη από τη διοργάνωση σεμιναρίων ώστε 
να εκπαιδευτούν σε θέματα βιώσιμης 
επιχειρηματικότητας και ανάπτυξης.

Για τα ρεκόρ που καταρρίπτουν κάθε 
χρόνο οι ελληνικές εξαγωγές, μίλησε ο 
πρόεδρος του Συνδέσμου Εξαγωγέων - 
ΣΕΒΕ κ. Σίμος Διαμαντίδης, αναφέρον- 
τας ότι στο πρώτο δίμηνο φέτος οι εξα
γωγές καταγράφηκαν αυξημένες σε πο
σοστό 30% σε σχέση με το ρεκόρ που 
επετεύχθη το 2022. Τα ελληνικά προϊόν
τα κατακτούν τις αγορές, όπως είπε, κά
νοντας ιδιαίτερη αναφορά στο μακεδο
νικό σήμα, το συλλογικό σήμα «Μ Ma
cedonia the GReat» το οποίο θα παρου
σιαστεί στο συνέδριο.

Από την πλευρά του, ο πρόεδρος του 
Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονί
κης, Αναστάσιος Καπνοπώλης αναφέρ
θηκε στις καλές πρακτικές που ακολου
θεί ο βιοτεχνικός κόσμος στον τομέα 
της ανακύκλωσης, λέγοντας χαρακτη
ριστικά ότι για πολλά υποπροϊόντα 
υπάρχει δεύτερη χρήση, όπως για μέ
ταλλα και υφάσματα. Ανέφερε ακόμη 
ότι θα πρέπει να υπάρχουν κίνητρα, από 
την πλευρά του κράτους για την υιοθέ
τηση των αρχών της κυκλικής οικονο
μίας.

«Η βιώσιμη ανάπτυξη και επιχειρη
ματικότητα είναι το μονοπάτι που πρέ
πει όλοι μας να ακολουθήσουμε για 
έναν πιο δίκαιο και υγιεινό πλανήτη σε 
ειρήνη», επισήμανε η κ. Λεπίδου στην 
τοποθέτησή της τονίζοντας ότι το μεγα
λύτερο στοίχημα είναι να αφήσουμε πα
ρακαταθήκη ευημερίας στη νεολαία 
μας. Στο πλαίσιο του πολυσυνεδρίου θα 
παρουσιαστούν ακόμη υπηρεσίες, ευρε
σιτεχνίες και καινοτομίες επιχειρημα
τιών, φορέων και φοιτητών, όπως ψωμί 
από πίτουρο, παγωτό από τσάι βουνό 
σαλάτες σε ανθοδέσμη κλπ. , ενώ στο 
χώρο θα εκτίθενται επτά δημιουργίες 
βιώσιμης μόδας από ανακυκλωμένα δί
χτυα.
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Τι έδειξε έρευνα του ka-business
Η βιώσιμη ανάπτυξη συνδέεται και με την οικονομική

Εννέα στους δέκα Έλληνες 
επιχειρηματίες πιστεύουν ότι 
η βιώσιμη ανάπτυξη συνδέεται 
με την οικονομική ανάπτυξη, 
όπως προκύπτει από έρευνα που 
εκπονήθηκε για λογαριασμό του 
ka-business.gr και παρουσιάστη
κε χθες, στο πλαίσιο του 17ου 
πολυσυνεδρίου ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ & 
ΑΝΑΠΤΥΞΗ.
Η πανελλαδική έρευνα διεξήχθη 
από την Interview σε δείγμα 705 
επιχειρήσεων. Όπως τόνισε η δη
μιουργός του ka-business.gr, δη
μοσιογράφος Ραλλιώ Λεπίδου «η 
πράσινη ανάπτυξη διαμορφώνει 
ένα νέο επιχειρηματικό τοπίο και 
η προσέλκυση επενδύσεων πλέον 
προϋποθέτει πράσινες δράσεις». 
Για τρεις στις τέσσερις επιχειρή
σεις (75%) στόχος της βιώσιμης 
ανάπτυξης είναι η αξιοπρεπής ερ
γασία και η οικονομική ανάπτυξη, 
και για επτά στις δέκα η μεγα
λύτερη πρόκληση για τη βιώσιμη 
επιχειρηματικότητα είναι η ευη
μερία (69%) και πολύ λιγότερο το 
κέρδος (13%), ενώ το 87% θεωρεί 
ότι η βιώσιμη ανάπτυξη μπορεί να 
λειτουργήσει ως εργαλείο εξάλει
ψης της νεανικής ανεργίας.
Όπως φάνηκε από την έρευνα, οι

επιχειρηματίες προσδιορίζουν τη 
βιώσιμη ανάπτυξη είτε σε σχέση 
με την παραγωγή προϊόντων φι
λικών προς το περιβάλλον (45%), 
είτε με την παροχή υπηρεσιών 
που διέπονται από τη φιλοσοφία 
της βιώσιμης ανάπτυξης (36%).
Η συντριπτική πλειονότητα (78%) 
εκτιμά πως μία επιχείρηση πρέπει 
να παράγει προϊόντα όσο το 
δυνατόν πιο φιλικά προς το πε
ριβάλλον, μειώνοντας τις επιπτώ
σεις τους προς αυτό και μόλις το 
18% πως πρέπει να δημιουργήσει 
ένα νέο προϊόν ή να βελτιώσει 
ένα ήδη υηάρχον. Προς το παρόν 
μόνο μία στις τέσσερις επιχειρή
σεις έχει προβεί σε αναβάθμιση 
του τεχνολογικού της εξοπλισμού 
ώστε να γίνει πιο «φιλικός» προς 
το περιβάλλον και μόνο μία στις 
δέκα παρήγαγε ένα νέο «πρά
σινο» προϊόν ή αντίστοιχα μία 
υπηρεσία.
Τρεις στους τέσσερις (74%) πι
στεύουν ότι η ενεργειακή κρί
ση και η ακρίβεια επιβάλλουν 
πράσινες δράσεις, ενώ αντιθέτως 
ένας στους πέντε πιστεύουν ότι 
αυτές οι συνθήκες καθιστούν 
τις πράσινες δράσεις ασύμφο
ρες. Πάντως η ενεργειακή κρίση

ώθησε εξ ανάγκης τις επιχειρή
σεις να γίνουν πιο πράσινες, για 
να μειώσουν το κόστος: πάνω 
από έξι στις δέκα αντικατέστησε 
ενεργοβόρες συσκευές, σχεδόν 
οι μισές (47%) άλλαξαν το είδος 
της θέρμανσης που χρησιμοποι
ούν στο γραφείο, στο κατάστημα, 
στη βιοτεχνία, το 36% μείωσε 
τις μετακινήσεις με τα οχήματα 
της δουλειάς, ενώ το 13% μείωσε 
τις ώρες λειτουργίας και 6% το 
προσωπικό.
Οι επιχειρήσεις είναι μοιρασμέ
νες ως προς το αν η κυβέρνηση 
δίνει κίνητρα (46%) ή όχι (47%) 
στις επιχειρήσεις για τη μετα
τροπή τους σε πράσινες, ενώ 
οι περισσότερες (77%) ζητούν 
χρηματοδοτικά εργαλεία από 
Ευρωπαϊκά Προγράμματα για να 
μετατρέψουν την επιχείρησή τους 
σε πράσινη, ενώ για τις τράπεζες 
εκτιμούν ότι οι τράπεζες μάλλον 
βοηθούν (59%) προς αυτή την 
κατεύθυνση.
Ως προς τη χώρα, το μεγαλύτε
ρο στοίχημα της βιώσιμης ανά
πτυξης είναι η διαχείριση των 
σκουπιδιών, η οποία δεν γίνεται 
σωστά, σύμφωνα με το 83% των 
ερωτηθέντων.
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